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Už tradične sa v mesiaci 
december v Klenovci konajú 
podujatia, ktoré nám pomá
hajú spríjemniť čas čakania 
na najkrajšie a najduchov
nejšie sviatky v roku, Via
noce. Hoci počasie tento rok 
nepripomína zimu a príro
da sa ešte nestačila prikryť 
sviatočnou bielou perinou, 
atmosféru pokoja a sviat
kov nám sprítomňujú sve
tielka sviečok na vianočnom 
stromčeku spolu so sláv
nostne rozžiareným námes
tím. 
Príchod vianočných sviat

kov nám pripomenulo aj 
kultúrne podujatie Pokoj 
ľuďom dobrej vôle, ktorý sa 
konal v nedeľu 14. decem
bra v priestoroch Miestne
ho kultúrneho strediska v 
Klenovci. Program podpori
lo Ministerstvo kultúry SR a 
realizovaný bol v rámci pro
jektu Gemersko – malohont
ského strediska v Rimavskej 
Sobote, ktorého zriaďova

teľom je Banskobystrický 
samosprávny kraj, v spolu
práci s obcou Klenovec.
Na úvod slávnostného 

večera zaspievala všetkým 
prítomným Slávka Oláhová 

a so svojimi predvianočnými 
príhovormi vystúpili staros
ta obce JUDr. Pavel Struhár, 
senior Evanjelickej cirk
vi augsburského vyznania 
Mgr. Dušan German a kaza

teľ Bratskej jednoty baptis
tov Mgr. Benjamín Uhrín.
Pokoj v dušiach všetkým 

zúčastneným vyčarili svojím 
spevom členovia spevácke
ho zboru Evanjelickej cirkvi 
augsburského vyznania pod 
vedením Ing. Anny Germa
novej a členovia speváckeho 
zboru Bratskej jednoty bap
tistov po vedením Ing. Pavla 
Ostricu.V programe Pokoj ľuďom dobrej vôle vystúpil aj spevácky 

zbor Bratskej jednoty baptistov Ing. Pavla Ostricu

Zasadalo  obecné zastupiteľstvo
V utorok 9. decembra sa 

v zasadačke Obecného úra
du v Klenovci konalo riadne 
zasadnutie obecného zastu
piteľstva. Rokovanie viedol 
starosta obce JUDr. Pavel 
Struhár, ktorý na úvod, 
podľa schváleného pro
gramu, skontroloval plne
nie uznesenia a informo
val prítomných poslancov 
o činnosti obecného úradu 
od posledného zasadnutia 
obecného zastupiteľstva, 
pričom sa zameral najmä na 
konečnú zmenu rozhodnutia 
SKNV z roku 1985 o ochran
ných pásmach vodárenskej 
nádrže Klenovec a o hospo
dárení na nich, ktorá umož
ňuje využívať tento priestor 
obcou a jej občanmi. Hovoril 
tiež o čerpaní prostriedkov z 
Envirofondu na budovanie 
rozvodov pitnej vody v Novej 
štvrti, ako aj o začiatku čin

nosti Gemerského sociálne
ho podniku so sídlom v Kle
novci.
Osobitným bodom roko

vania bolo prejednanie dis
kusných príspevkov, ktoré 
odzneli na verejnom hovore 
s občanmi, kde sa poslan
ci zhodli, že bezpečnostná 
situácia v obci sa bude posu
dzovať a realizovať osobitne 
podľa naliehavosti a fi nanč
ných možností obce.
Dôležitým bodom zasadnu

tia obecného zastupiteľstva 
bolo predbežné prerokova
nie návrhu rozpočtu obce na 
roky 2009 – 2011.
Poslanci obecného zastupi

teľstva tiež prediskutovali a 
schválili Všeobecne záväzné 
nariadenie o miestnych dani
ach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drob
né stavebné odpady na úze

mí obce, Všeobecne záväzné 
nariadenie o spôsobe urče
nia úhrady, výšky úhrady a 
spôsob platenia úhrady za 
poskytovanú opatrovateľskú 
službu a Všeobecne záväzné 
nariadenie o rozhodovaní o 
výške príspevku a spôsobe 
platby na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a škol
ských zariadeniach v zria
ďovateľskej pôsobnosti obce 
Klenovec.
O stratégii rozvoja územia, 

ktoré patrí do pôsobnos
ti Miestnej akčnej skupiny 
Malohont, ktorá je partner
stvom zástupcov verejného, 
podnikateľského a občian
skeho sektoru troch mik
roregiónov Rimava a Rima
vica, Teplý Vrch a Sinec 
– Kokavsko zahŕňajúcich 
jedno mesto a 38 obcí vrá
tane obce Klenovec, a tiež 

o podpore z programu Lea
der informovala manažér
ka MAS Elena Kubaliaková. 
Následne po jej vystúpení 
poslanci schválili príspevok 
na spolufi nancovanie Inte
grovanej stratégie rozvoja 
územia MAS Malohont v prí
pade udelenia štatútu MAS 
Ministerstvom pôdohospo
dárstva SR vo výške 20 Sk 
na občana za rok na obdo
bie rokov 2009 – 2013, ako 
aj príspevok na fi nancovanie 
Grantového programu MAS 
Malohont vo výške 20 Sk na 
občana za rok na obdobie 
rokov 2009 – 2013.
V závere zasadnutia náčel

ník obecnej polície Ivan 
Schmidt informoval poslan
cov o činnosti obecnej polície 
a o prerokovaných priestup
koch v obci.

(bh)

(pokračovanie na strane 2)



*1. decembra starosta ob
ce JUDr. Pavel Struhár a 
pracovník obecného úra
du Ing. Mário Trnavský 
v Bratislave predrokovali 
zmluvu s Envirofondom 
za projekt budovania roz
vodov pitnej vody v Kle
novci (Nová štvrť).

*2. decembra sa na Obec
nom úrade v Klenovci 
uskutočnilo stretnutie s 
predstaviteľmi družobnej 
maďarskej obce Mihály
gerge za projekt Interec. 
Obec Klenovec zastupo
vali starosta obce JUDr. 
Pavel Struhár, zástup
kyňa starostu Mgr. Bla
žena Hrušková, riaditeľ 
kultúry Jaroslav Zvara a 
manažérka mikroregiónu 
Sinec – Kokavsko Milada 
Kochanová. 

*8.decembra sa starosta 
obce JUDr. Pavel Stru
hár zúčastnil na Teplom 
Vrchu na zasadnutí ra
dy Združenia miest a obcí 
Gemera a Malohontu.

*8. decembra sa uskutoč
nila členská schôdza Jed
noty dôchodcov Sloven
ska, na ktorej sa zúčast
nila zástupkyňa starostu 
Mgr. Blažena Hrušková.

*10. decembra sa starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár 
zúčastnil v Lučenci na 
odovzdávaní cien predse
du BBSK.

*10. decembra sa starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár 
zúčastnil na príprave stá
lej expozície o SNP v mú
zeu v Rimavskej Sobote.

*12. decembra v Brati
slave starosta obce JU
Dr. Pavel Struhár podpí
sal zmluvu o poskytnutí 
finančných prostriedkov 
z Envirofondu na rozvody 
pitnej vody v Novej štvrti.

*12. decembra sa staros
ta obce JUDr. Pavel Stru
hár v Bratislave zúčast
nil na odovzdaní Ceny za 
ľudskosť.

*19. decembra sa v Brez
ne konala konferencia k 
pilotným projektom so
ciálnych podnikov Ban
skobystrického samo
správneho kraja, na kto
rej sa zúčastnil starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár 
a manažment Gemerské
ho sociálneho podniku.

*22. decembra sa v zasa
dačke Obecného úradu 
v Klenovci uskutočnilo 
riadne zasadnutie obec
ného zastupiteľstva.

(bh)
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Udialo sa ... Pokoj ľuďom dobrej vôle
Potom už javisko patrilo 

piesňam a vinšom v podaní 
folklórnej skupiny Šajava z 
Kráľa, zvykom zimného slno
vratu našich predkov, ktoré 
všetkým priblížili chlapci a 
dievčatá z folkórnych súbo
rov Rimavan z Rimavskej 
Soboty, Sinec z Hnúšte, Mla
dosť a Zornička z Klenovca, 
fujaristovi Milanovi Katreni
akovi z Tisovca, spevom žen
skej a mužskej speváckej 
skupiny folklórneho súboru 
Vepor, Ľudovej hudbe folk
lórneho súboru Vepor a kle
novským heligonkárom. 
Na záver všetkým zavinšo

val Alex Bálint a javiskom i 
hľadiskom zaznela posled
ná spoločná pieseň Šťastia, 
zdravia..
Sprievodnými podujatiami 

boli výstavky, ktoré pripravili 
žiaci Materskej školy Karola 
Pajera, Základnej školy Vla
dimíra Mináča, Špeciálnej 
základnej školy v Klenovci, 
výstavky prútených košíkov, 
vianočných ozdôb zo slaného 
cesta a vianočných ikebán. 
Spestrením nedeľného pod
večera bola aj tvorivá dielňa 
Maľujeme na hodváb v spo
lupráci s Gymnáziom Mateja 
Hrebendu v Hnúšti a pre
zentácia dlhodobého projek

tu Tvorivé dielne remesiel, 
hudby, spevu a tanca, kto
rého realizátorom je Občian
ske združenie RODON.
Poďakovanie patrí Špeciál

nej základnej škole v Kle
novci, Domovu dôchodcov a 
Domovu sociálnych služieb 
v Klenovci, Emílii Vavrovej, 
Vladimírovi Jakabšicovi a 
Marcele Jakabšicovej, kto
rých medovníky, štrúdle, 
punč, medovina a hriatô  
sa predávali a výťažok z ich 
predaja bol venovaný Fon
du Hodina deťom a v tomto 
roku predstavoval čiastku 
2935 korún (97,42 eur).

(bh)

Cena za ľudskosť 2008

(dokončenie zo strany 1)

V piatok 12. decembra v 
Bratislave za účasti minis
terky práce sociálnych vecí 
a rodiny Viery Tomanovej, 
štátnej tajomníčky Minis
terstva zahraničných vecí 
SR Diany Štrofovej a ďal
ších významných predstavi
teľov verejného a politické
ho života splnomocnenkyňa 
vlády SR pre rómske komu
nity Anina Botošová sláv
nostne udelila pri príležitosti 
Medzinárodného dňa ľud
ských práv Cenu za ľud
skosť klenovskému rodákovi 
MUDr. Jánovi Cibuľovi. Toto 
významné ocenenie prevzala 
sestra MUDr. Jána Cibuľu, 
Želmíra Kňažeková, pretože 
zo zdravotných dôvodov sa 
nemohol osobne slávnostné
ho aktu zúčastniť.
Cena za ľudskosť je urče

ná tým, ktorí, ako sa píše v 
liste Úradu splnomocnenca 
vlády SR pre rómske komu
nity, preukázali význam
nú angažovanosť pri riešení 
rómskej problematiky a kto
rých činy si zasluhujú pozor
nosť a prejavenie náležitej 
vďaky a úcty.
Vláda SR ocenila najmä 

celoživotné úsilie MUDr. Já
na Cibuľu o medzinárod
né zjednotenie Rómov v boji 
za ich práva. Okrem mno
hých ďalších činností patril 
k spoluorganizátorom prvé
ho kongresu Medzinárod
nej únie Rómov (IRU), kto
rý sa uskutočnil v máji roku 
1971 v anglickom Opringto
ne za účasti delegátov z via
cerých krajín, kde predstavil 
dôležitý program na záchra
nu rómskeho ľudu a jeho 
kultúry. Na tomto kongrese 
bol zvolený za zástupcu IRU 
v Komisii pre ľudské práva 
pri OSN v Ženeve. 

V roku 1978 organizoval 
Dr. Cibuľa II. kongres IRU v 
Ženeve, ktorý schválil sme
rovanie a hlavné ciele IRU 
na ďalšie obdobie, a na kto
rom bol  zvolený za prezi
denta Medzinárodnej únie 
Rómov (IRU).

V roku 1979 viedol a finan
coval dvanásťčlennú dele
gáciu západných a východ
ných Rómov do sídla OSN v 
New Yorku. Úspešnosť tej
to misie bola korunovaná 
3. marca 1979, kedy OSN 
uznala Rómov za národ a ich 
medzinárodnú reprezenta
tívnu organizáciu IRU prija
la za svojho člena v skupine 
mimovládnych organizácií 
so štatútom pozorovateľa. 
Dr. Cibuľa sa stal vyslancom 
IRU pri OSN v Ženeve.
MUDr. Ján Cibuľa využí

val každú možnosť, aby 
upozornil na diskriminá
ciu Rómov v periodickej tla
či, písal články o kultúre a 
zvykoch Rómov a vystupo
val ako uznávaná autori
ta v televíznych diskusiách. 
Ako verejne známy aktivista 
sa často stretával s popred
nými osobnosťami svetové
ho politického a kultúrneho 
života. Za všetkých je možné 
spomenúť tragicky zosnulé

MUDr. Ján Cibuľa

ho švédskeho premiéra Ola
fa Palmeho, francúzskeho 
prezidenta Jacquesa Chira
ca, Indíru Ghándiovú, Simo
na Wiesenthala, či herca Yu
la Brynnera. 
Venoval tiež mnoho času 

a úsilia uznaniu holokaus
tu spáchaného nacistami na 
Rómoch počas druhej sve
tovej vojny a zasadzoval sa 
o ich morálne a finančné 
odškodnenie, ako to bolo v 
prípade genocídy Židov.
Za túto neúnavnú prácu 

získal mnohé uznania. Ako 
významná slovenská osob
nosť bol zaradený do Prí
ručky slovenskej exilovej 
kultúry, dostal ponuku od 
Českej televízie a produkčnej 
spoločnosti MEGA Enter
taining z Izraela na nakrúte
nie dokumentárneho filmu 
o sebe v roku 1999, v roku 
2001 bol oficiálne navrhnutý 
na udelenie Nobelovej ceny 
za mier, v roku 2002 mu bo
la udelená cena za celoživot
né úsilie od Associazione 
THEM ROMANO. Najväčšiu 
váhu prikladá Dr. Cibuľa 
Kultúrnej cene mesta Bern, 
ktorú získal v roku 1985. 
Bol iba druhým cudzincom 
v dlhoročnej histórii udeľo
vania tejto ceny, ktorý ňou 
bol poctený (v tej dobe ešte 
nemal Dr. Cibuľa švajčiar
ske občianstvo). Prvým bol 
svetoznámy fyzik Albert Ein
stein.
Dr. Ján Cibuľa je urči

te najvýznamnejšou róm
skou osobnosťou 20. storo
čia nielen v európskom, ale 
aj svetovom meradle a toto 
ocenenie, prvé na rodnom 
Slovensku, ktoré predstavu
je symbolické srdce na dla
ni, mu právom patrí.

(bh)
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Pokoj  ľuďom dobrej  vô le  -  s lávnostné pr íhovory
Vážený pán senior.
Vážený pán kazateľ.
Drahí spoluobčania.
Čas Vianoc sa u mňa vždy 

spájal a spája s detstvom. Mal 
dve etapy. Obdobie nekonečné-
ho a netrpezlivého čakania na 
večer, keď sa rozžiaria plamien
ky na vianočnom stromčeku a 
čas už skutočných, no stále 
zázračne krásnych Vianoc.

Obdobie čakania sa v mojich 
s p o m i e n -
kach viaže 
na pohľad cez 
školské okná 
vo vtedajších 
dielňach, kde 
som vtedy 
chodil do ško-

ly, a obrovskú radosť, s akou 
sme vítali prvý sneh. Pani uči-
teľka len veľmi ťažko dokázala 
udržať našu pozornosť na vyu-
čovanie, lebo pohľady jej žiakov 
uprene pozerali na prekrásne 
biele páperie padajúce z neba 
na zem. Hoc vyučovanie stále 
trvalo, naša myseľ už bola na 
míle vzdialená od problémov 
vyučovacej hodiny a my sme 
len netrpezlivo čakali na škol-
ský zvonec, ktorý ukončí toto 
naše trápenie. Úporné prosby 
boli vyslyšané, zvonec konečne 
zazvonil a my, hybáj, rozbeh-
li sme sa do svojich domovov 
a s natretým chlebom v jednej 
ruke a so sánkami či lyžami v 
ruke druhej sme doslova ute-
kali na prvý najbližší kopec. I 
ten chlebík s lekvárom či šmal-
com mal vtedy inú chuť. Bola 
to chuť blížiacich sa Vianoc a 
krásnych, bezstarostných a 
zimnými hrami naplnených 
prázdninových dní. Do noci a 
do posledných síl sme vtedy 
využívali možnosti, ktoré nám 
umožňovala snehová nádiel-
ka. Sneh a jeho padajúce kryš-
táliky boli tým, čo nás spájalo 
počas dní čakania na Štedrý 
večer. Nepamätám sa, že by v 
tých rokoch bol niekto vydržal 
sám v teple svojho obydlia, 
ale naopak, každého to hna-
lo von medzi ostatných, a tak 
s kamarátmi a s kamarátkami 
spoločne oveľa ľahšie ubiehali 
dni čakania na čas Vianoc.

Keď sa človek na niečo teší, 
vtedy sa čas vlečie, no nap-
riek tomu vždy dorazí v sta-
novenom termíne. Po očaká-
vanom Mikulášovi svitlo ráno 
pred Štedrým večerom. Vtedy 
od jeho svitu sme boli lepší a 
poslušnejší ako inokedy, ako-
by sme chceli odčiniť a ospra-
vedlniť všetky dovtedajšie 
nami vyvedené šibalstvá a 
hriechy. Snažili sme sa v rám-
ci svojich možností pomáhať 
doma mame, no zostal nám 
čas i na rýchle spustenie sa zo 
zasneženého kopca i na pokĺz-

nutie sa na vopred vyšmýkanej 
a nikým neposypanej kĺzačke, 
ale aj tak v nás bol cítiť akýsi 
nepokoj z blížiaceho sa čarov-
ného večera.

Rodičia v snahe udržať v nás 
čím najdlhšie napätie a zázrač-
nosť Vianoc, posielali nás na 
niekoľko hodín von a do čarov-
nej izby, ktorú navštívi Ježiško, 
sme nemohli ani len nazrieť. 
Býval som vtedy na Bencovom 
pľacu, a tak som sa vybral 
pozrieť starkú a starkého, 
ktorí bývali neďaleko. Starká 
a starký žili v maličkom dreve-
nom, no prekrásnom domčeku 
s maličkými oblôčikmi, ktorý 
svojou veľkosťou nebol väčší 
sťa mnohé naše dnešné dre-
várne či garáže. Vošiel som 
dnu, pozdravil a ostal som stáť 
od úžasu, že im už Ježiško 
vianočný stromček priniesol. 
Stará mama, hoc už vekom a 
prácou poznačená, sa vrtko, 
sťa mladica, krútila v malinkej 
kuchyni okolo šparhétu. Piek-
la a vyvárala. Na tú zmes vôní 
vanilky, škorice, či pečúcej sa 
klobásy a čerstvo zaúdených 
bravčových rebier nikdy neza-
budnem a budem na ňu spomí-
nať a hľadať ju do konca svoj-
ho života.

Prešiel som do jedinej izbiet-
ky, kde bolo až nad mieru tep-
lo od rozžeravených kachieľ 
a prisadol som si k driemajú
cemu starkému, ktorý si pri 
kachliach zohrieval svoje voj-
nou a šrapnerom poznačené 
nohy. Sedel som pri stromče-
ku, ktorý veľkosťou zodpovedal 
veľkosti izbietky a ticho dumal, 
prečo mi je tak neopakovateľ-
ne krásne. No pochopil som to 
až neskôr, že tak som sa cítil 
v ľudskom príbytku, kde vlád-
la láska, porozumenie, poho-
da a pohostinnosť. Možno i tá 
jeho malosť spôsobovala, že v 
ňom si boli ľudia blízki jeden 
druhému a spojení prekrás-
nym rodinným putom. Star-
ká a starký ešte viac vo mne 
prebúdzali predstavy a burco-
vali fantáziu o doma očakáva-
ných prekvapeniach, a tak po 
čase som doslova letel domov 
s radosťou, ale i v neistote, či 
som bol aj so sestričkou počas 
roka taký dobrý, že Ježiško 
navštívi i náš dom.

Prekvapený a šťastný som s 
rozžiarenými očami pozeral na 
tú krásu, keď mama s otcom 
konečne otvorili dvere do izby 
rozprávok a čarov a skutočne 
v kúte žiaril vianočný strom-
ček ozdobený trblietajúcimi sa 
guľami a salónky i kolekcie mu 
dodávali tú neopakovateľnú 
sladkú príchuť. Až potom som 
sa odhodlal pozrieť pod jeho 
prekrásne konáriky a tam sku-
točne boli darčeky, o ktorých 

sme po tie dlhé noci snívali. Od 
radosti sme sa zabudli i poďa-
kovať a už sme sa hrali a hra-
li. No museli sme prestať, bo 
nás čakal štedrovečerný stôl. 
Každý mi to potvrdí, že pokmy 
a dary na ňom položené majú 
božskú chuť, ktorá sa v iný 
večer nedá zopakovať. Po veče-
ri a blahoželaniach, ktoré tra-
dične predniesol môj otec, kto-
rý už dnes nie je medzi nami, 
sme znova nezostávali sami 
a šli sme spievať rad radom 
po rodine. Postupne sa jedni 
k druhým pridávali, až nako-
niec na Majeri a v Novej štvrti 
nás už bola plná kopa. Brodi-
li sme sa nevyhrnutými cesta-
mi plnými snehu, ale i dobrých 
ľudí až do pozdných večerných 
hodín a všetci, ktorí sa stret-
li, si navzájom priali šťastné, 
veselé a požehnané vianočné 
sviatky.

Po príchode domov sme 
so šťastným a blaženým 
úsmevom, s hračkami pod 
pazuchou zaspali spánkom 
spravodlivých v očakávaní ďal-
ších krásnych vianočných dní.

I dnes oslavujeme Vianoce 
isto honosnejšie ako v mojom 
detstve. Máme už nie izbietky, 
lež paloty, no možno práve pre-
to mi stále čosi chýba. Chýbajú 
mi tí, s ktorými som ich preží-
val. Starká, starký, sestra, 
otec, strýko a ďalší, ktorí už nie 
sú medzi nami, no v tento večer 
znova ožívajú a prostredníc-
tvom našich spomienok znova 
sedia a usmievajú sa na nás 
pri štedrovečernom stole, a tak 
to je i v ostatných našich rodi-
nách. Je to prirodzené a ľud-
ské. No predsa mi dnes chý-
ba  predovšetkým blízkosť a 
spolupatričnosť človeka k člo-
veku, ktorá sa nedá nahradiť 
pompéznosťou a honosnosťou. 
Tú je treba hľadať, aby sa zno-
va vrátila do našich príbytkov 
a priniesla nám pokoj, radosť, 
mier a pohodu. A preto vás 
všetkých dnes prosím, hľadaj
me ju. Prajem všetkým, aby sa 
nám láska a spolupatričnosť s 
blížnymi podarila nájsť, lebo 
ona existuje, len my sami sme 
ju zastrčili do kúta našich sŕdc. 
A len vtedy, keď tieto atribúty 
človečenstva znova postavíme 
na piedestál v hierarchii hod-
nôt, budú i terajšie Vianoce 
šťastné, veselé a požehnané.

Drahí spoluobčania.
Vykročme teda v ústrety pri-

chádzajúcich Vianoc i nového 
roka a každý každému popraj
me šťastie, zdravie, porozu-
menie a pohodu vo všetkých 
klenovských rodinách i v celej 
našej obci.

JUDr. Pavel Struhár
starosta obce

Vážený pán starosta!
Vážený brat kazateľ!
Milí priatelia!

Rok uplynul a my opäť 
predstupujeme pred vás, aby 
sme si v tomto adventnom ča-
se nanovo pripomenuli určité 
skutočnosti.

A zdá sa, že ich treba pri-
pomínať, lebo človek na niečo 
rád zabúda.

Milí priatelia  v tomto pred-
v ianočnom 
čase všeličo 
očakávame.

V i a c e r í 
čakajú na 
p o z d r a v 
od milova-
nej osoby, mnohí čakajú na 
príchod svojich najbližších; 
zase iní čakajú a tešia sa, že 
rodina bude spolu, že v ten 
najkrajší večer roka prežijú 
vzácne okamihy.

Áno  tých očakávaní je 
dosť. 

Skúsme si ale dať odpoveď 
na otázku spojenú tiež s oča-
kávaním.

Prídu do našich domácností 
skutočné Vianoce?

Príde do našich domovov 
Ježiš Kristus?

A teraz nemyslím na Ježiša 
ako dekoračnú súčasť betle-
hemov, ale na prítomnosť 
Božieho Syna  Spasiteľa 
sveta! Bez Neho by Vianoce 
neboli! Bez Neho by Vianoce 
nemali svoju cenu!

Advent je práve o tom, aby 
sme si toto pripomínali. K 
tomu smeroval aj môj článok 

v Klenovských novinách.
Podnetov k prehodnoteniu 

postojov k adventu  a k Via-
nociam  je dosť  no napriek 
tomu stále v mnohých rodi-
nách zostáva miesto v jaslič-
kách zaplnené len dreveným 
 sadrovým či papierovým 
Ježiškom.

Toho skutočného Krista 
nechávame stáť pred dvera-
mi našich sŕdc.

Hľadajme i dnes odpoveď 
prečo je tomu tak?

Milí priatelia  prajem vám, 
aby ste Vianoce prežili so ži-
vým Ježišom. Vtedy spozná-
te ich skutočnú krásu. Pra-
jem vám teda veľa telesnej i 
duchovnej pohody cez blížia-
ce sa sviatky, ale aj v celom 
budúcom roku.

Ďakujem.
Mgr. Dušan German

senior ev. cirkvi a. v.
(pokračovanie na strane 5)



Klenovské zabíjačkové 
špeciality
„Keď si všetci z ajedli, po

kračovali v robote. Ženy začali 
čistiť a umývať črevá, ktoré 
neskôr chlapi potrebovali pri 
výrobe klobás, mäsaníkov, 
šajtov a húrikov.

Na výrobu klobás potrebu
jeme čisté pomleté mäso, do 
ktorého dáme dostacie: soľ, 
korenie, sladkú a pálivú pa
priku, celú rascu, cesnok a 
kus majoránky. Všetko dobre 
premiešame, necháme chvíľu 
postáť a naplníme do 
bravčových čriev. 
Hotové klobásky 
vyvesíme na pôj
dik a asi dva týž
dne pomaly údi
me. Na údenie 
používame len 
suché drevo.

Mäso s blanami zužit
kujeme na mäsaníky. Také
to mäso narežeme na pásiky, 
zmiešame so žltou kašou  
prosom a pridáme soľ. Soli 
musí byť viac, pretože pri 
varení sa soľ postupne vy
varí. Potom pridáme ešte ko
renie, cesnak, za dve ruky 
klobásového mäsa  pre chuť, 
všetko dobre premiešame a 
nakoniec naplníme pripra
venou zmesou hrubé čre
vá bez fodričiek. Hotové 
mäsaníky varíme vonku v 

kotlovine za mierneho vrenia 
asi 45 minút. 

Kotlovina je voda, v ktorej 
sa predtým varili vnútornos
ti (srdce, pečienka, pľúca, 
pokrútky – obličky), kože, 
krvavé mäso, chvost a hlava 
– uši, jazyk. Z takto uvare
ného mäsa robíme šajty tak, 
že mäso pokrájame, pridáme 
mleté, nie veľmi mastné 
kože a dochutíme cesna
kom, pálivou paprikou, ko
rením, soľou a všetko dobre 
premiešame, naplníme do 

mechúra, žalúdka a betky 
a zašijeme zo smre
kového dreva 
v y   s t r ú h a n o u 
špaj dľou a ni
ťo u. Takto pri
pravené š aj ty 
varíme a si 15 

minút. Po tom ich 
popi chá me, zaťažíme a 

necháme do rána postáť. Na 
druhý deň ich vyvesíme a 
približne 4 dni údime.

Zbytky z vareného m äsa, 
masť, pľúca, pečienku, ko
že pomelieme na húriky, 
pridáme uvarenú ryžu (nie
kedy aj krúpy číslo 7), soľ, 
korenie, na masti upraženú 
cibuľku, majoránku, dobre 
premiešame, naplníme do 
čriev a prevrtnutím robíme 
malé húriky.”
(Dokončenie nabudúce) (bh)

Chovateľský rok v našej 
ZO SZCH

Každý významný časový 
predel, akým je aj rozhra
nie dvoch rokov, nás nepo
chybne núti obzrieť sa späť, 
zamyslieť sa, bilancovať v 
osobnom i spoločenskom 
živote, čo obdobie, ktoré je 
za nami prinieslo, ako splni
lo naše predstavy, očakáva
nia, s ktorými sme doň vstu
povali.

Celkom iste môžeme 
povedať, že rok 2008 bol 
aktívnym rokom  v 
našej chovateľskej 
organizácii. Bol to  
jubilejný desiaty 
rok od vzniku ZO 
SZCH v Klenov
ci. Pri tomto výro
čí sme sa rozhodli po 
prvýkrát usporiadať výstavu 
drobných zvierat na Chova
teľskom dvore počas Klenov
skej rontouky. Výstava sa 
stretla s veľkým záujmom zo 
strany návštevníkov, ktorí si 
tu zakúpili kvalitný chovný 
materiál,  iní získali cenné 
odborné informácie od skú
sených chovateľov. 

V mesiaci september sme 
sa zúčastnili III. Propagačnej 
oblastnej výstavy drobných 

zvierat v Tisovci. Začiat kom 
októbra sa členovia našej ZO 
zúčastnili Oblastnej výsta
vy zvierat a špeciálnej klu
bovej výstavy meklembur
ských strakáčov v Jamníku. 
Koncom mesiaca október sme 
zastupovali našu ZO na XII. 
Oblastnej a XXIII. Miestnej 
výstave drobných zvierat v 
Čerenčanoch. Vyvrcholením 
bola účasť na Celoslovenskej 

výstave v Nitre v mesiaci 
december. Vystavované 
zvieratá našich chova
teľov boli vysoko hod
notené o čom svedčia 

aj ocenenia, ktoré 
si chovatelia z uve

dených výstav prinies
li. Tým bola ocenená ich 

obetavosť a každoden
ná práca, množstvo 

času a fi nancií, ktoré si táto 
záľuba vyžaduje. 

     Vážení priatelia, dovoľte 
mi v mene výboru  ZO SZCH 
v Klenovci a v mene svojom 
poďakovať Vám za krásnu a 
prospešnú chovateľskú čin
nosť v roku 2008 a  zaželať 
Vám a Vašim rodinám do 
roku 2009 veľa zdravia, spo
kojnosti a veľa osobných a 
chovateľských úspechov.

Rudolf Kaštan
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Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

Január
Aby sa zachovali pôvodné 

vlastnosti liesky, musíme ju 
rozmnožovať vegetatívne. Tu 
môžeme použiť viac metód 
rozmnožovania. Pri rozmno
žovaní koreňovými výhon
kami sa využíva prirodzená 
vlastnosť liesky, že z kore
ňového krčka a z koreňa vy
rastajúce výhony môžeme 
na jeseň vykopať a presadiť 
na stanovisko. Pri ďalšom 
spôsobe rozmnožovania po
tápaním použijeme jedno
ročný výhon. Tento ohneme 
do pripravenej jamky asi 15 
cm do zeme tak, aby aspoň 
3 až 4 očká boli nad zemou. 
Do nasledujúcej jesene nám 
zakorenia. Po oddelení od 
materskej rastliny ich mô
žeme presadiť. Podobný 
spôsob je aj lúčovité potá
panie, kde je možné dopes
tovať väčší počet rastliniek. 
Výhon sa ohne do priprave
nej rýhy vodorovne, upev
ní sa hákom, aby nedošlo 
k uvoľneniu zo zeme. Počas 
vegetačného obdobia vyras

tú z očiek pod zemou asi 15 
cm výhony, ktoré prihrnie
me zeminou. Po zakorenení 
oddelíme jednotlivé výhony 
a tie, ktoré majú dobre na
rastené korien
ky, zasadíme 
na stanovisko. 
Na kopcovanie 
sa musí ma
terská rastli
na zrezať tesne 
nad zemou. Po
čas vegetácie, 
keď jednotlivé 
výhony dosiah
nu dĺžku asi 20 
cm prihrnieme  
zeminou a po
tom asi po šty
roch týždňoch 
znovu prihrnie
me. Jednotlivé 
rastlinky pomalšie zakore
ňujú a preto ích nechávame 
zakoreňovať až dva roky. 
Koncom druhej vegetácie 
sú už rastlinky zakorene
né a môžu sa presadiť. Roz

množovanie koreňovými od
rezkami je pomerne jedno
duché. Vykopaný koreň sa 
rozreže na približne 10 cm 
odrezky. Tieto hneď sadíme 

do humóznej 
zeminy, kde asi 
po 4 týždňoch 
vyrastú výho
ny. Na jeseň, 
alebo lepšie na 
jar ich presa
díme na stano
visko. Ďalším 
spôsobom roz
množovania je 
štepenie.  Vrú
beľ odoberá
me s jednoroč
ných výhonov 
ušľachtilej od
rody liesky. Na 
štepenie pou

žijeme strednú časť výho
nu s tromi očkami. Má to 
svoje opodstatnenie, aj keď 
obyčajne vyženie len jeden s 
nich. Najlepšie výsledky šte
penia sú na jednoročný vý

hon liesky tureckej vo výške   
od 0,8 až 1,5 m. Osvedčilo sa 
vrúbľovanie koncom marca 
a začiatkom apríla na ang
lickú kopuláciu. Môžeme sa 
pokúsiť v mesiacoch júl až 
august očkovať. Musíme ale 
rátať z horšími výsledkami. 
Pre získanie dobrej úrody 
lieskových orieškov musíme 
ich ochrániť proti takmer je
dinému vážnemu škodcovi. 
Je ním nosáčik lieskový, asi 
0,7 cm veľký chrobáčik, kto
rý dokáže pre neho v priaz
nivých podmienkach zničiť 
až 80% úrody. Typickým 
prejavom napadnutia lies
kových orieškov je asi 1,5 
mm veľká dierka. Okrem 
chemickej ochrany, ktorá je 
problémová, lebo rojenie tr
vá viac ako mesiac. Mali by 
sa viac používať ekologické  
ochrany, napr. mechanické 
prekopávania pod lieskami, 
alebo striasanie chrobákov 
v čase rojenia v mesiacoch 
máj a jún.  Plody majú širo
ké využitie v domácnosti.

Jaroslav Jáchim st.

Okienko záhradkára
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Vážený pán starosta,
vážený pán senior,
milí prítomní.
Ako po minulé roky, i dnes 

sme sa tu stretli, aby sme 
si spoločne pripomenuli, že 
Vianoce sú predo dvermi. Aj 
keď sa opakujú každý rok, 
predpokladám, že väčšina z 

nás sa na ne 
opäť teší. 

Advent je 
doba očaká-
vania. Ale 
keďže žije-
me v úžas-
ne rýchlom a 

uponáhľanom svete, už pár 
dní nosím v hlave otázku: 
máme čas čakať? 

Kedy si naposledy povedal, 
alebo si pomyslel: Nemám 
čas! A aké sú to veci, na ktoré 
v živote nemáš čas?! Advent 
je pre mňa aj obdobím seba
reflexie, skúmania a spyto-

vania. Blížime sa k záveru 
roka. Ktoré veci nám ostali aj 
tento rok „nevybavené“? Na 
čo sme čas mali a na čo nie?

Je nám jasné, že každý z 
nás má k dispozícii presne 
rovnaké množstvo času – 24 
hodín denne. Preto povedať, 
že nemám čas, vždy zname-
ná: Na toto nemám čas! 

Čas je vzácny dar! Do čoho 
si ochotný túto vzácnu komo-
ditu investovať?

Preto sa pýtam seba: Na čo, 
som ochotný čakať? Na lekár-
sku prehliadku? Na STK? Na 
dobrý obed, či zaujímavý 
film? Alebo naopak. Kedy sa 
stane, že si to rozmyslíme a 
odmietneme čakať? Povieme 
si: Tak to teda nie, toľko ča-
su nemám! Až také dôležité 
to pre mňa nie je!

Vidíme tak, že ochota čakať 
závisí od priority, dôležitos-
ti očakávaného. Ak niečo 
naozaj chceme a má to pre 

nás hodnotu, sme ochotní i 
schopní čakať.

Žijeme v instantnej dobe. 
Všetko by sme chceli okamži-
te. Myslím, že ak by sme sa 
zamysleli nad tým, s ktorými 
oblasťami máme dnes naj-
väčšie problémy, tak by sme 
prišli na to, že mnohé z nich 
sú práve veci, ktoré vyžadujú 
čas a trpezlivosť! 

Tu je niekoľko z tých-
to náročných vecí: Spoznať 
niekoho; vybudovať a udržať 
si pevný vzťah; získať nieko-
ho dôveru; osvedčiť sa;... 
Uvariť dobré jedlo; vybrať (a 
ešte viacej vyrobiť) vhodný 
darček...Výchova detí; spolo-
čenstvo, rozhovor, návšte-
va... To všetko si vyžaduje 
čas a trpezlivosť!

Byť kresťanom, znamená 
žiť v očakávaní! Nie v pasivi-
te. Ale v aktívnom očakáva-
ní, že Boh sa v mojom živote 
chce reálne prejavovať. Tak 
ako sa prejavil v ten vianoč-

ný večer na Betlehemských 
poliach. Aj v tvojom živote 
sa chce Boh narodiť! A nie 
len na Vianoce. Každý deň 
nášho života máme možnosť 
prežiť v jeho blízkosti! Prejaví 
sa to aj v tom, ako využijeme 
čas, ktorý máme.

Advent je doba, kedy si to 
pripomíname. Milí spoluob-
čania, prajem vám, aby ste 
si našli čas na to, čo je sku-
točne dôležité. Aby sme tie 
krásne dni, týždne a mesia-
ce, ktoré nám Pán Boh ešte 
dopraje múdro a dobre využi-
li. Očakávajme! Očakávajme 
na Neho samého! V Ježišovi 
Kristovi sa k nám priblížil. 
Preto žime s Ním a pre Neho!

Mgr. Benjamin Uhrin
kazateľ BJB Klenovec

(článok je voľné prepracova-
nie niektorých myšlienok, 
ktoré zazneli v rámci príhovo-
ru)

Pokoj  ľuďom dobrej  vô le  -  s lávnostné pr íhovory
(dokončenie zo strany 3)

Mikuláš rozžiaril námestie
V piatok 5. decembra s jed

nodňovým predstihom zaví
tal, tak ako po iné roky, na 
klenovské námestie Miku
láš. Aj keď počasie tomu 
nenasvedčovalo, že je už 
čas jeho príchodu, pretože z 
oblohy sa na všetky deti aj 
ich rodičov namiesto bieluč
kého snehu sypal výdatný 
dážď, všetko bolo pripravené 
na jeho príchod. Čert i malí 
čertíci, sladkosti, básničky i 
pesničky, ale aj netrpezlivé a 
miestami i neposlušné deti, 
s ktorými mal čert, veru, 
dosť roboty, aby čas čakania 
na príchod deduška s bielou 

bradou prebehol tak, ako sa 
patrí. 
Napokon sa všetci, aj tí naj

netrpezlivejší dočkali. Miku
láš skutočne prišiel. Nie však 
na saniach, ako je zvykom, 
ale na voze a jedným pohy
bom ruky, v duchu tradície, 
rozžiaril vianočný stromček 
a s ním aj celé námestie. V 
tej chvíli vôbec nevadilo, že 
pod nohami nevŕzga sneh a 
okolo postávajúcich malých 
i veľkých nepoletujú  sneho
vé vločky. Veď Mikuláš roz
balil svoj veľký kôš a rozdá
val sladkosti. 

(bh)

Mikulášovi pri rozdávaní darčekov pomáhali aj čerti

Tvorivé dielne remesiel, 
hudby, spevu a tanca je 
názov projektu OZ RODON 
Klenovec, ktorý bol pod
porený z Fondu Hodina 
deťom. V rámci projektu sa 
realizovala ďalšia aktivita 
tvorivých dielní.
Účastníčky projektu sa 2. 

decembra podvečer stret
li s občanmi obce v Klube 
dôchodcov v Klenovci. Tvo
rivá dielňa niesla názov Na 
priadkach v Klenovci. Ten
to večer bol nezvyčajný, 
nakoľko sme sa tak trochu 
vrátili do minulosti.
Klub dôchodcov pripomí

nal kúdeľnú izbu a svoji
mi spomienkami nám jeho 
členky priblížili ako sa 
priadlo, čo na priadkach 
ponúkali, no a tiež ako 

sa po práci na priadkach 
zabávali. Dievčatá si mali 
možnosť pradenie na kolo
vratoch vyskúšať s inštruk
torkami Annou Mlkvíkovou 
a Zuzanou Medveďovou.
Za tento krásny podve

čer ďakujeme členom Klu
bu dôchodcov v Klenovci a 
želáme im veľa zdravia, aby 
nám ešte dlho mohli odo
vzdávať poklady svojho nie 
ľahkého života v minulosti, 
a predsa bohatého na mno
hé podnety.
Organizátormi podujatia 

boli Miestne kultúrne stre
disko Klenovec, OZ RODON 
Klenovec a Gemerskomalo
hontské osvetové stredisko 
v Rimavskej Sobote.

Bc. Stanislava Zvarová

V Klenovci opäť ožili priadky

V Kultúrnom dome v Stred
ných Plachtinciach sa 29. 
novembra konal 13. ročník 
stretnutia sólistov spevákov, 
folklórnych skupín z Východ
ného Hontu a ich hostí. Pro
gram folklórnych skupín z 
Dačovho Lomu, Dobrej Nivy, 
Klenovca, Plachtiniec a Prí
beliec bol v prvej časti zame
raný na takmer už zabudnu
té uspávanky a poľné piesne. 
V druhej časti sa predstavili 

jednotlivci a kolektívy s pro
gramovými číslami zamera
né na hudbu , spev a zvyko
slovie.
Z Klenovca sa stretnutia 

zúčastnili sólistka, speváč
ka DFS Mladosť Lucia Zva
rová, sólistka, speváčka  FS 
Vepor Bc. Stanislava Zvaro
vá, heligonkár a sólista Peter 
Brádňanský.

Bc. Stanislava Zvarová

Spievanky pod Pohanským vrchom
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Vianoce u  P iaterovcov
Rada si spomínam na vzru

šujúce chvíle z raného det
stva, keď sa moje sestry 
chystali na divadelné pred
stavenie na Vianoce. Pre celú 
rodinu to bola vždy udalosť 
– v ten deň panovalo neo
byčajné vzrušenie. Sestry si 
nahlas opakovali texty svojej 
postavy a rodičia prejavovali 
obavy, aby niečo na javisku 
nepoplietli. Zvlášť náš drahý 
apo, ktorý ako tovariš preži
li niekoľko rokov vo Viedni, 
videli tam „ozajstné“ diva
delné predstavenia, upozor
ňovali, aby za každých okol
ností, čoby sa čo prihodilo, 
zachovali pokoj, len pokoj!
Na tieto rady som i ja neraz 

spomínla už ako profesi
onálna herečka. Mne ako 
malému dievčatku sa tieto 
chvíle neopísateľného vzru
šenia nepredstaviteľne páči
li. Pobehovala som od jednej 
sestričky k druhej. Chcela 
som im vo všetkom pomá
hať, poslúžiť – ale dnes viem, 
že opak bola pravda – že som 
iba zbytočne prekážala.
Účinkovať v ochotníckom 

divadle, „hrať divadlo“, bola 
akási záľuba mojich sestier, 
a ja som v tom pokračova
la. Nepripisovala som tomu 
nijakú dôležitosť. Páčilo sa 
mi hrať divadlo aj preto, že 
na javisku bolo treba hovo
riť „spisovne“, čisto sloven
sky. Reč ako taká ma vždy 
okúzľovala. Donekonečna 
som počúvala rozpráva
nie našich sedliackych gaz
dov na našom dvore pred 
vyhńou.
Tu sa slová zbytočne 

netrúsili. Každé slovo malo 
svoju váhu, obsah, alebo 
melodický prejav, raz radost
ný, no často i žiaľny, čo som 
zaujato vnímala a počúvala 
od gazdín starších i mlad
ších na našom divým hroz
nom ovitom „gangu“, keď 
ich naša láskavá mama s 
účasťou im vlastnou nielen 
vypočuli, ale i poučili a pri
speli dobrou radou.
Musím však uviesť, že 

obdiv a lásku k divadelnému 
umeniu, ku ktorému som 
od detstva cítila prirodzenú 
náklonnosť, podporoval – 
možno vedome  v Klenovci 
veľmi vážený už starší uči
teľ a kantor Eduard Helvigh, 
ktorý ma od zápisu do prvej 
triedy cirkevnej školy spre
vádzal nežnou a netajenou 

starostlivosťou, usmerňoval 
ma radou a pomocou.
A tak som sa začala učiť 

básničky v Nedeľnej škole a 
recitovať, hrať malé výstu
py na rôznych školských 
podujatiach a akadémiách a 
neskoršie už zahrať i „veľké 
divadlo“. V Tisovci, kde som 
navštevovala meštiansku 
školu, po žiackom predsta
vení hry Meteor, ktorú sme 
predviedli v sokolovni, ma 
riaditeľ pán Štefánik odme
nil za výkon škatuľkou bon
bónov so slovami: 

„Naša E..nka bude ..čite 
raz ..rečka!“
Pán riaditeľ rýchlo hovoril 

a hltal slabiky, ale napriek 
tomu sme mu všetci rozu
meli. Spolužiaci a spolužiač
ky sa začali smiať a vykriko
vať:
„Herečka, herečka, daj 

bonbóny!“
Ich smiech ma vtedy veľ

mi urazil a bonbonieru som 
neotvorila.
Neskoršie som účinkova

la skoro v každej hre, ktorá 
sa v Klenovci hrala. Zvlášť 
Združenie evanjelickej mlá
deže, ktoré viedol pán správ
ca Helvigh, vyvíjalo za pod
pory mladých nadšencov v 
rokoch 1934 – 1937 mimo
riadnu aktivitu. Dopomohlo 
tomu aj vybudovanie pek

ného kultúrneho domu, kde 
boli priaznivé podmienky 
pre divadlo.
Na Vianoce roku 1935 

sme hrali veselohru Ženský 
zákon od J. G. Tajovského. 
Ako 15ročná som dosta
la úlohu Mary. Bola to gaz
diná a sluhu Števka hral v 
tom čase už známy profe
sionálny herec pán Štefan 
Figura, ktorý si do Klenovca 
priniesol vypracovanie tejto 
roly z réžie Janka Borodáča 
v SND v Bratislave. Štefan 
Figura pomáhal aj pri mas
kovaní nášmu maskérovi 

Rudkovi Sklada
nému. Mňa nalíčil 
tak, že som sa po 
pozretí do zrkadla 
zľakla seba samej. 
Za kulisami som si 
masku zotrela.
Keď som sa ako 

gazdiná Mara s 
ním stretla na 
javisku ako so slu
hom Števkom, kto
rý mal byť o celú 
generáciu mladší, 
užasol tak, že mu 
takmer text vypa
dol. Napriek našej 
mladosti sme mali 
úspech. Tetuš
ka Lichancovie 
– Lohazka – sku
točná sedliačka – 
povedali:
„Akýže to herec, 

veď je to, adá, ako 
náš slávik z Bacú
cha!“
Nevedeli, že tým 

povedali o Štefanovi Figurovi 
najpriaznivejšiu kritiku. Pán 
Figura bol hosťom slečny 
Márie Bancíkovej cez vianoč
né sviatky, ktorá v tom čase 
bola poslucháčkou Hudob
nej a dramatickej akadémie 
v Bratislave.

(mo)

Elena L. Rampáková na filmovom festi-
vale v Klenovci

Spomína herečka E lena L .  Rampáková

Elena Rampáková
sa narodila 10. júla 1920 v 
Klenovci ako štvrtá z pia
tich dcér kováča J. Piatera 
v Kamenistom. Vyštudovala 
herectvo (19371943). Bo
la členkou divadiel v Koši
ciach a Prešove. Od roku 
1946 pôsobila v Slovenskom 
národnom divadle v Brati
slave. Hrávala aj vo filmoch 
a televíznych inscenáciách. 
Žije na dôchodku v Bratisla
ve.

Stretnutie Jednoty 
dôchodcov

V pondelok 8. decemb
ra sa v priestoroch Roľ
níckeho družstva v Kle
novci stretlo 50 členov 
ZO Jednoty dôchodcov 
na Slovensku, aby doda
točne spoločne privítali 
Mikuláša a zároveň oslá
vili  koniec roka. Na úvod 
klenovských dôchodcov 
pozdravili deti z folklórne
ho súboru Zornička, kto
ré im vo svojom programe 
zaspievali, zatancova
li, ale aj predstavili staré 
vianočné zvyky.
Potom sa už všet

kým prítomným členom 
prihovorila predsedníč
ka základnej organizá
cie Viera Dovalová, ktorá 
prečítala príhovor pred
sedu Jednoty dôchodcov 
na Slovensku Kamila Vaj
norského, ako aj niektoré 
zmeny v zákonoch Minis
terstva práce, sociálnych 
vecí a rodiny SR týkajú
ce sa dôchodcov. Pre Kle
novské noviny tiež pove
dala, že táto organizácia 
má 62 členov s priemer
ným vekom 60 rokov. 
Ich činnosť je bohatá a s 
výnimkou prázdninových 
mesiacov júl a august sa 
stretávajú raz za mesiac. 
Ponuka spoločných stret
nutí je pestrá a zaujíma
vá. Sú to najmä spoloč
né vychádzky do prírody, 
fašiangové posedenia pri 
punči a šiškách, výstav
ky ručných prác, ale 
mali  tiež besedy o čajoch 
či eure a v ich programe 
nechýbali ani prednášky 
lekárov MUDr. Jána Šol
tésa a MUDr. Márie Pili
šovej.
Spestrením tohto pred

vianočného stretnutia 
bolo vystúpenie Sone Kon
curiakovej, ktorá sa vo 
svojom rozprávaní zamys
lela nad životom a osobit
ne nad životom dôchod
cov.
V závere oficiálnej časti 

sa k všetkým prítomným 
prihovorila zástupkyňa 
starostu obce Mgr. Blaže
na Hrušková.

(bh)
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Š P O R T O V É   O K I E N K O

Antalová zvíťazila na školských majstrovstvách SR
Ukazuje sa, že aj v zime môže byť žatva. Úrodou sú však v tomto prípade športové úspechy našich bedmintonistov, ktorí 
sa prakticky z každého turnaja vracajú s balíkom cenných medailových umiestnení. Potešujúca je najmä skutočnosť, 
že základňa hráčov a hráčiek , ktorí sú schopní úspešne bojovať o medailové umiestnenia, sa rozširuje.

Trenčín 29.11.2008
Športový komplex trenči

anskeho MŠportu privítal 
v sobotu 29. novembra 21 
mladších dorastencov a 27 
mladších dorasteniek, ktorí 
sa zúčastnili druhej Veľkej 
ceny v bedmintone. Klenov
ský bedminton v Trenčíne 
zastupovali Denisa Antalová, 
Nikoleta Bálintová a Eliška 
Trnavská.

Zmiešaná štvorhra tento
krát nevyšla podľa predstáv 
dievčat, keď obidve nasadené 
dvojice prehrali svoje zápa
sy v druhom kole. Dvojicu 
HaringAntalová (Spoje Bra
tislava, Klenovec) vyradil pár 
KišJurčiaková (Šurany, Zvo
len) po setoch 21:7, 23:25 a 
18:21. SzepesgyorkyBálin
tová (Loko Košice, Klenovec) 
podľahli domácemu páru Zi
goMayerová po setoch 28:26, 
17:21 a 20:22. Prekvapila 
dvojica ĎurišTrnavská (Nit
ra, Klenovec), ktorá sa pre
bojovala do tretieho kola a 
až tam podľahla spomínanej 
dvojici ZigoMayerová 16:21 a 
16:21. V konečnom účtovaní 
jej tak patrí 5.8.miesto.

V dvojhre dievčat sa Anta
lová prebojovala až do finále 
bez straty setu. Tam ju však 
čakala mimoriadne pohy
bovo disponovaná Čižnáro
vá (MŠport Trenčín), s kto
rou zviedla prekrásny zápas. 
Po prvom prehratom sete v 
pomere 15:21 už druhý pre
hrávala 15:20, zmobilizovala 
však všetky sily a nakoniec 
ho vyhrala 26:24. Tretí set sa 
už niesol plne v réžii Antalo
vej, ktorá ho vyhrala 21:17 a 
tým aj celý zápas 2:1 na sety. 
Potvrdila tak pozíciu nasa
denej hráčky č.1 na turnaji. 
Bálintová sa prebojovala do 
tretieho kola a v boji o semi
finále prehrala s neúspeš
nou finalistkou Čižnárovou v 
dvoch setoch 14:21 a 16:21a 
patrí jej tak 5.8.miesto. 
Smolu mala tretia klenovská 
hráčka Trnavská, ktorá sa v 
prvom kole nešťastne zrani
la a predčasne tak vypadla 
z ďalších bojov vo dvojhre i 
štvorhre.

Druhý turnajový primát 
vybojovala Antalová spolu s 
mladou Bálintovou vo štvorh
re dievčat, keď vo finále pora
zili odveké rivalky Mayerová
Jargašová (obidve MŠport 
Trenčín) v troch setoch 21:16, 
8:21 a 21:17 a vyrovnali tak 

stav vzájomných zápasov na 
3:3.

Hrachovo 6.12.2008
6.decembra sa v hrachov

skej telocvični stretli na 
mikulášskom turnaji mladší 
a starší žiaci s nasledovnými 
výsledkami.

U13:
Ivan Hruška (dvojhra 1., 

štvorhra 3.4.), Andrej Marci
šiak (2., 1.), Richard Šmat
lák (3.4, 3.4.), Marek Hinca 
(5.8., 1.), Dárius Bálint (9.
12., 9.10.), Marek Trnavský 
(9.12., 9.10.). U mladších 
dievčat si najlepšie počínala 
Monika Hrušková, ktorá zví
ťazila vo dvojhre a aj vo štvor
hre. Umiestnenie ďalších 
hráčok: Miroslava Ulická (3.
4., 3.4.), Skarleta Strížová 
(7.8., 3.4.)

U15:
Ivan Hruška (1., 2.), Andrej 

Marcišiak (5.8., 3.4.) Marek 
Hinca (štvorhra 2., vo dvoj
hre naštartoval). Aj v kate
górii starších žiačok vyhrala 
Monika Hrušková obidve dis
ciplíny. Ďalšie dievčatá z Kle
novca v tejto kategórii neštar
tovali.

Turnaja sa zúčastnilo 22 
hráčov z klubov: BO ZŠ A.S. 
Sliač, Družst. Klenovec, BK 
ZŠ NR Hnúšťa a ŠK Hracho
vo. Hráči boli odmenení vec
nými cenami, diplomami a 
balíčkami od “Mikuláša”.

Prešov 9.12.2008
Zlato, striebro i bronz zís

kali študentky hnúšťanského 
gymnázia na školských majs
trovstvách Slovenska v bed
mintone, ktoré sa konali ten
to týždeň v Prešove. 

Mestská športová hala v Pre
šove bola v utorok (9. decemb
ra) dejiskom majstrovstiev 
Slovenska pre školský rok 
2008/2009, ktoré usporiada
la Slovenská asociácia špor
tu na školách v spolupráci 
so Slovenským zväzom bed
mintonu. V metropole Šariša 
štartovalo 136 súťažiacich, 
ktorí si účasť na republiko
vom šampionáte vybojovali v 
okresných a krajských kvali
fikáciách.

Klenovec v Prešove repre
zentovali – Romana Surová, 
Nikoleta Bálintová, Denisa 
Antalová, Michaela Čajková, 
Ivan Hruška.

Na majstrovstvách Sloven
ska sa presadili tri hnúšťan

ské gymnazistky, ktoré sú 
hráčkami oddielu Družstev
ník Klenovec. Najvýraznej
ší úspech dosiahla v kategó
rii študentiek (dorasteniek) 
Romana Surová, ktorá obsa
dila prvé miesto. V semifinále 
porazila kolegyňu zo sloven
skej reprezentácie Ivanu Kubí
kovú z Prešova 2:1 na sety 
(21:15, 11:21, 21:19) a potom 
vo finále aj Nikolu Lichanco
vú, ktorá študuje v Košiciach. 
Surová zdolala Lichancovú, 
bývalú klenovskú hráčku, 2:0 
na sety (21:10, 21:16). Roma
na Surová získala vo dvojhre 
prvý titul majsterky Sloven
ska.

Striebornú medailu si vybo
jovala v kategórii mladších 
žiačok Nikoleta Bálintová, 
ktorá postúpila do finále, kde 
stroskotala na rakete svo
jej rivalky z juniorskej repre
zentácie – Martiny Repiskej 
zo Zvolena. Repiská vyhrala 
vo finále  nad Bálintovou 2:0 
(21:18, 21:14).

Medailovú kolekciu pre 
dievčatá z hnúšťanské
ho osemročného gymnázia 
skompletizovala medzi starší
mi žiačkami Denisa Antalová, 
ktorá v semifinále prehrala 
s reprezentačnou kolegyňou 
Jankou Čižnárovou z Trenčí
na 1:2 (19:21, 21:14, 17:21) a 
obsadila tretie miesto.

Ďalší zástupcovia klenov
ského bedmintonu sa v jed
notlivých vekových kate
góriách nepresadili a medzi 
najlepších sa neprebojovali.
Prešov 13.-14.12.2008
V Prešove sa konal 13. a 

14. decembra  bedmintonový 
turnaj v kategórii dospelých. 
Metropola Šariša bola dej
iskom druhého podujatia z 
kategórie Grand Prix v aktu
álnej sezóne. 

Na východe republiky štar
tovala z hráčok Družstevníka 
Klenovec len Romana Surová. 
Sedemnástročná Klenovčan
ka sa predstavila vo dvojhre, 
vo štvorhre i v mixe. Najlepší 
výsledok dosiahla vo dvojhre, 
kde obsadila tretie miesto. 
Ďalej sa už nemohla prebo
jovať, keďže na semifinálo
vý zápas proti Fašungovej z 
Trenčína nenastúpila.

Vo štvorhre bola partnerkou 
Surovej Prešovčanka Kubíko
vá a táto dvojica obsadila 5. 
 8.miesto. Surová s Kubíko
vou stroskotali na páre Bob
rovskáZ. Orlovská (Lokomo

tíva Košice, Prešov), ktorému 
podľahli 0:2 (11:21, 10:21). V 
mixe sa predstavila Surová po 
boku Bratislavčana Vachá
leka a obsadili 5.8. miesto, 
keď ich z ďalších bojov vyra
dil trenčiansky pár Matej
kaBetáková. Dvojica Vachá
lekSurová prehrala s párom 
MatejkaBetáková 1:2 (21:16, 
17:21, 18:21).

Prešov 14.12.2008
Veľká cena Prešova v bed

mintone vo vekovej kategórii 
do jedenásť rokov sa konala v 
nedeľu 14. decembra. Bol to 
druhý turnaj  najvyššej kate
górie v prebiehajúcej sezóne.

Na východe republiky sa 
predstavilo kvarteto hrá
čov Družstevníka Klenovec 
– Monika Hrušková, Dári
us Bálint, Marek Trnavský, 
Richard Šmatlák. Hnúšťan
ský bedminton mal v Prešo
ve dvojnásobné zastúpenie 
– Vladan Pevný a Peter Mar
tinský.

V mixe sa v najlepšom svetle 
predviedla dvojica Šmatlák
Hrušková, ktorá zopakovala 
prvé miesto z prvej Grand Prix 
(Bánov) v tejto sezóne a suve
rénnym spôsobom zvíťazila. 
Na tretej priečke sa umiest
nila dvojica PevnýMančuš
ková (Hnúšťa, Bánov), kto
rá v semifinále stroskotala 
na páre ŠmatlákHrušková. 
Páry MartinskýMorvayová 
(Hnúšťa, Bánov) a BálintDro
tárová (Klenovec, Lokomotí
va Košice) vypadli v druhom, 
resp. v prvom kole. Trnavský 
sa v mixe nepredstavil.

Vo dvojhre chlapcov sa na 
medailové pozície prebojo
val iba Dárius Bálint, ktorý 
obsadil tretie miesto. Bálint 
prehral v zápase o postup do 
finále v dvoch setoch s Pre
šovčanom Demčákom (13:21, 
14:21). Šmatlák, Pevný a 
Martinský sa umiestnili na 5. 
– 8. mieste.

Monika Hrušková potvr
dila vo dvojhre dievčat svo
ju nadvládu v tejto kategó
rii a presvedčivým spôsobom 
obsadila prvé miesto, čím 
zopakovala umiestnenie z 
prvého turnaja najvyššej kate
górie v tejto sezóne.  Hruško
vá vo finále v Prešove zdola
la Morvayovú (Bánov) 21:6 a 
21:10.

(pokračovanie na strane 8)
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Členovia folklórneho súboru VEPOR
Vás srdečne pozývajú na tradičnú

Silvestrovskú
estrádu

ktorá sa uskutoční v piatok
29. decembra o 19.00 hod.

v kultúrnom dome.
Vstupné 30,- Sk (0,99 €)

Redakcia ďakuje 
všetkým, ktorí sa 

autorsky i
organizačne 
podieľali na

tvorbe a
vydávání

Klenovských 
novín v roku 

2008, a želá im 
veľa zdravia, 

šťastia a tvorivej 
invencie v roku 

2009.
všetkým čitateľom
Klenovských novín

želá redakcia

V čase Sviatkov všetkých 
svätých si spomíname na 
svojich blízkych, ktorí už 
nie sú medzi nami. Viac 
ako inokedy navštevujeme 
miesta posledného odpočin
ku a spomíname  na svojich 
blízkych, ale aj na tých, ktorí 
v minulosti obetovali svoje 
životy za nás, za náš život v 
pokoji a mieri.
Žijeme v 21. storočí a oča

kávali by sme, že si všet
ci  budú vážiť svojich pred
kov, spomienkové miesta na 
významných ľudí obetujú
cich svoje životy.
S ľútosťou musím skonšta

tovať, že to tak nie je. Keď 
sme s mojou rodinou pri 
návrate z cintorína z Koka

vy nad Rimavicou zastali pri 
pomníku na Chorepe, aby 
sme zapálili kahanček pad
lým hrdinom, zistili sme, že 
dnešnému človeku už nie je 
nič sväté. Opravený pomník 
navštívili ľudia, ktorí si bez 
problémov z neho vzali, čo 
sa im hodilo. Žulové platne 
na symbolických hroboch a 
platňa z múrika tak už kráš
li prostredie niekoho iného. 
Veľmi ma mrzí, že naša 

konzumná spoločnosť  je tak 
chamtivá, že ničí celospolo
čenské dielo, ničí spomien
kové miesta na ľudí, ktorí 
boli ochotní obetovať svoj 
život pre lepší život iných.

Bc. Stanislava Zvarová

Druhé miesto obsadila vo 
štvorhre chlapcov dvojica 
Šmatlák/Lipták (Klenovec, 
ATU Košice), ktorá podľah
la vo fi nále prešovskému 
páru Demčák/Hrabek 1:2 na 
sety (21:19, 18:21 a 12:21). 
Hnúšťanský pár Martin
ský/Pevný skončil na treťom 
mieste, keď v semifi nále pre
hral s párom Demčák/Hra
bek 17:21 a 17:21. Klenovský 
pár Bálint/Trnavský strosko
tal už v prvom kole.

Vo štvorhre dievčat domino
vala dvojica Hrušková/Dro
tárová (Klenovec, Lokomotíva 
Košice), ktorá vo fi nále vyhra
la nad párom Palková/Orlov
ská (Lokomotíva Košice, Pre
šov) 21:7, 21:6. Hrušková s 
Drotárovou triumfovali aj na 
Grand Prix v Bánove.

Klenovčanka Monika Hruš
ková aj na druhom turnaji 
najvyššej kategórie v aktu
álnej sezóne triumfovala vo 
všetkých troch disciplínach 
a patrí jej pozícia absolútnej 
jednotky vo dvojhre, vo štvor
hre a v mixe.

Prešov 20.12.2008
V sobotu 20.decembra sa v 

metropole Šariša stretli star
ší žiaci a žiačky na svojom 
druhom podujatí najvyššie
ho rangu – Veľkej cene Pre
šova. Z Klenovca do Prešova 
cestovalo kvarteto bedminto
nistiek: Nikoleta Bálintová, 
Michaela Čajková, Ivana Lás
ková a Renata Surová. Svoje 
sily si zmeralo 30 dievčat a 26 

chlapcov z 15 oddielov celého 
Slovenska a medzi nimi aj 8 
mladých poľských bedminto
nistov.

Zmiešaná štvorhra nedo
padla pre mladé klenovčan
ky veľmi dobre, keď len 
Bálintová spolu s Valentom 
(Lokomotíva Košice) dokáza
li postúpiť medzi  16 najlep
ších párov. Dvojica Čajková
Hamar (Rakovec n. Ondavou) 
z prvého kola nepostúpila. 
Surová a Lásková v zmiešanej 
štvorhre neštartovali.

Vo štvorhre dievčat sa na 
medailovej pozícii umiestni
la dvojica BálintováLásko
vá, keď v semifi nále nestačili 
na prvú nasadenú a neskor
šiu víťaznú dvojicuOndračko
váKnappová (obidve CEVA 
Trenčín) a prehrali s ňou v 
troch setoch 21:18, 14:21, 
13:21. Obsadili tak konečnú 
tretiu priečku. Surová spolu s 
Čajkovou nepostúpili z prvé
ho kola.

Vo dvojhre dievčat nastúpili 
na svoje zápasy iba Bálintová 
a Čajková, pretože zvyšné dve 
dievčatá nemali podľa postu
pového kľúča právo štartu v 
tejto disciplíne. Výborne ich 
však zastúpila Bálintová, kto
rá postupne zdolala Kadá
kovú 2:0 na sety, Ondrač
kovú 2:0, Repiskú 2:1 a vo 
fi nále Jurčiakovú 2:1, keď jej 
súperka v treťom sete vzdala. 
Čajková v prvom kole prehra
la s Bottkovou (MŠport Tren
čín) 10:21 a 17:21.

Richard Bálint

(dokončenie zo strany 7)

Antalová zvíťazila...

P O Ď A K O V A N I E
Blíži sa koniec roku 2008 a v tomto čase asi väčšina z 
nás bilancuje, čo sa podarilo a čo nie z predsavzatých 
plánov.
Aj my v škole sme sa zamysleli nad našimi úspechmi i 
neúspechmi, ktoré sme zažili počas tohto roku.
Naša škola zorganizovala množstvo akcií v rámci školy 
ako aj obce a mnohé by nemali taký úspech, nebyť pomo
ci a podpory iných ľudí. 
Dovoľte preto, aby sme touto cestou vyjadrili úprim
né poďakovanie všetkým dobrým ľuďom za poskytnutú 
pomoc, či už fi nančnú alebo materiálnu, ako aj za veľmi 
dobrú spoluprácu a ochotu pomáhať. 
Naše poďakovanie vyslovujeme najmä týmto inštitúciám, 
organizáciám i súkromným osobám :
Obecný úrad Klenovec, MKS Klenovec, OZ RODON Kle
novec, ZŠ V. Mináča Klenovec, MŠ K. Pajera Klenovec, 
EvaSport, Inštal Parobek, Píla Pali, Demko Bar, Cirkevný 
zbor ev. av.  Klenovec, MUDr. Prokopová, MUDr. Šoltés, 
Domov dôchodcov a soc. služieb Klenovec, rodina Ková
čová (Sládkovičova 220), Darina Hlôžková, Ing. Miroslav 
Machyniak (výrub stromov – www.vypilimevsetko.sk )
Všetkým prajeme šťastné a pokojné  prežitie vianočných 
sviatkov,  do nového roku 2009 veľa zdravia, šťastia, pra
covných i osobných úspechov. Zároveň si Vás dovoľuje
me pozvať na našu webovú stránku, kde nájdete všeličo 
zaujímavé o našej škole www.szsklenovec.edu.sk
Tešíme sa na ďalšiu  spoluprácu.
kolektív ŠZŠ Klenovec

Kam až siaha chamtivosť


